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Protokół Nr XLII/22 

z obrad XLII sesji Rady Powiatu Kolneńskiego 

w dniu 28 grudnia 2022 r. 

 

Obrady XLII sesji Rady Powiatu Kolneńskiego VI kadencji, prowadzono w 

Starostwie Powiatowym w Kolnie (w sali konferencyjnej). Obrady prowadzono w godz. od 

1200 do 1400 pod przewodnictwem Michała Kulczewskiego – przewodniczącego rady. 

Przewodniczący otworzył obrady sesji i powitał wszystkich przybyłych. Na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad do podejmowania uchwał. W chwili otwarcia 

obrad obecnych było 15 radnych. (Lista obecności radnych – stanowi załącznik do 

protokołu) 

 

Spoza Rady na sesji obecni byli m.in.: Sekretarz Powiatu Agnieszka Chrzanowska, Skarbnik 

Powiatu Anna Olszak, Dyrektor PZOO w Kolnie Sławomir Zalewski, Z-ca Naczelnika 

Wydziału Organizacyjnego Iwona Podeszwik, Geodeta Powiatowy Krzysztof Kowalczyk, 

Inspektor Wydziału Geodezji, Budownictwa, Nieruchomości i Środowiska Elżbieta 

Chojnowska, Powiatowy Lekarz Weterynarii w Kolnie Katarzyna Waszkiewicz, Państwowy 

Powiatowy Inspektor Sanitarny w Kolnie Urszula Gołębiewska, Komendant Powiatowy 

Policji w Kolnie Ryszard Duchnowski, Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Kolnie Tomasz Sielawa, Radca Prawny Zbigniew Twarowski. (Lista obecności 

gości – stanowi załącznik do protokołu) 

 

Następnie Przewodniczący Rady  przypomniał, że porządek obrad został przekazany radnym 

wraz z materiałami na sesję drogą elektroniczną i zapytał o ewentualne uwagi, i wnioski do 

niego. Uwag i wniosków nie zgłaszano. Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z międzysesyjnej pracy zarządu powiatu. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przyjęcie informacji złożonych przez kierowników powiatowych służb, inspekcji i straży, w tym 

przez:  

1) Komendanta Powiatowego Policji w Kolnie – o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie powiatu kolneńskiego za rok 2022, 

2) Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kolnie – o stanie 

bezpieczeństwa powiatu kolneńskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 

2022,  

3) Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kolnie – o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego powiatu kolneńskiego za rok 2022, 

4) Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kolnie – o stanie bezpieczeństwa 

weterynaryjnego na terenie powiatu kolneńskiego w 2022 r. 

7. Uchwalenie budżetu powiatu na 2023 r., według projektu ustalonego przez zarząd 

powiatu, w tym:  

1) przedstawienie  projektu budżetu powiatu, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu powiatu, 

3) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów do projektu budżetu, 

4) dyskusja, 

5) podjęcie uchwały. 

8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kolneńskiego na lata 2023-

2032 wg projektu ustalonego przez zarząd powiatu, w tym: 

1) przedstawienie projektu uchwały, 
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2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, 

3) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów do projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, 

4) dyskusja, 

5) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwał wg projektów wniesionych przez Zarząd Powiatu tj.:  

1) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Kolneńskiego na 2022 r.;  

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kolneńskiego na lata 

2022-2028; 

3) w sprawie wydatków budżetu Powiatu Kolneńskiego, które w 2022 roku nie wygasają 

z upływem roku budżetowego; 

4) w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Kolneńskiego; 

5) w sprawie powierzenia zadań należących do wykonywania przez powiatową 

bibliotekę publiczną, Miejskiej Bibliotece Publicznej oraz zawarcia w tym zakresie 

porozumienia z Miastem Kolno; 

6) w sprawie likwidacji Bursy Szkolnej w Kolnie; 

7) w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Ochrony Środowiska Powiatu 

Kolneńskiego; 

8) w sprawie pozbawienia odcinków drogi powiatowej, położonych na terenie Gminy 

Grabowo i Gminy Stawiski, kategorii drogi powiatowej. 

10. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2022 r. 

11. Przedstawienie Sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania planu kontroli w 2022 r. 

12. Zatwierdzenie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2023, z podjęciem uchwały w 

tej sprawie wg przedłożonego projektu. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

14. Wnioski i oświadczenia radnych.  

15. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg obrad: 

 

Ad.1. i Ad.2. – zrealizowano. 

 

Ad.3. Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad poprzedniej sesji Rady 

Powiatu Kolneńskiego został udostępniony radnym w formie elektronicznej na panelu 

radnego oraz był wyłożony do wglądu przed dzisiejszą sesją. Zapytał o uwagi do protokołu. 

Uwag nie zgłaszano. W głosowaniu jawnym imiennym 15 gł. „za” tj. jednogłośnie Rada 

Powiatu przyjęła protokół ozn. Nr XLI/22. 

 

Ad.4. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Zarządu Powiatu Kolneńskiego od dnia 30 

listopada 2022 r. do dnia 28 grudnia 2022 r. przedstawił Starosta Kolneński Tadeusz Klama. 

(Sprawozdanie spisane odrębnie – stanowi załącznik do protokołu) 
Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i zapytał czy jest już decyzja Premiera 

dotycząca dofinansowania budowy dróg powiatowych. 

Starosta odpowiedział, że na dzień dzisiejszy takich decyzji nie ma. 

Więcej pytań nie zgłaszano. 

 

Ad.5. Przewodniczący Rady Michał Kulczewski poinformował, że na chwilę obecną nie 

wpłynęły na piśmie żadne interpelacje oraz zapytania radnych.  
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Ad.6. Pisemne informacje złożone przez kierowników powiatowych służb, inspekcji i straży 

były umieszczone na panelu radnego.  

 

1) Informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu 

kolneńskiego za rok 2022 przedstawił Komendant Powiatowy Policji w Kolnie Ryszard 

Duchnowski. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Stanisław Wiszowaty i zwrócił się do Komendanta Policji z zapytaniem 

czy są informacje jak będzie wyglądało wykonanie ustawy dot. zajmowania pojazdów 

osobom, które prowadzą auto pod wpływem alkoholu. Dodał, że ktoś będzie się musiał 

tym zajmować, a dotychczas porzuconymi autami zajmował się powiat i dlatego zapytał 

na jakim etapie jest ustawa w tym temacie, czy weszła już w życie, czy są znane jakieś 

praktyczne rozwiązania w tej sprawie.  

Komendant Policji w Kolnie Ryszard Duchnowski powiedział, że ustawa jest 

przygotowywana, jednak rozporządzenie wykonawcze do ustawy nie zostało jeszcze 

przygotowane. Dodał, że jeśli kierujący pojazdem jest pod wpływem alkoholu i zabrane 

jest mu auto, to pojazd jest narzędziem do popełnienia takiego przestępstwa i 

automatycznie staje się dowodem w sprawie. Skoro jest to dowód, to nie może być gdzie 

indziej przechowywane niż na parkingu policyjnym, parkingu prokuratury bądź w 

konsekwencji sądu. Dodał, że patrząc na liczby w br. „złapanych” nietrzeźwych 

kierowców było 57. Jeśli połowa aut zostałaby zatrzymana kierowcom, to powiat by sobie 

z tym pojazdami poradził, jednak gorzej byłoby w większych miastach. Tak więc należy 

poczekać na rozporządzenie, ponieważ prawdopodobnie ustawa ma wejść w życie w 

marcu. 

Następnie radny Roland Andrzej Długozima powiedział, że bardzo wysoko ceni pracę 

Policji w Kolnie i popiera „łapanie” piratów drogowych, szczególnie w terenie 

zabudowanym. W związku z tym zwrócił się z prośbą, żeby Policjanci w Kolnie bardziej 

przychylnie patrzyli na pieszych, kobiety czy matki z dziećmi, które przechodzą przez 

ulicę nie na przejściu dla pieszych. Dodał, że ostatnio wiele osób skarżyło się na 

policjantów, że za przejścia w niedozwolonym miejscu są karani mandatami jak 

przestępcy.      

Pan Ryszard Duchnowski powiedział, że przechodzenie w miejscach niedozwolonych 

jest wykroczeniem. Przejścia dla pieszych są, tak więc niezrozumiałe jest, że matki z 

dziećmi przechodzą w miejscach niedozwolonych. Są dane, że w tym roku, przez wejście 

przepisów, które mówią o tym, że kierowcy mają ustąpić pierwszeństwa pieszym, wzrosła 

o 31% liczba wypadków z udziałem pieszych. Tak więc, nie należy tolerować takich 

wykroczeń. Więcej pytań nie zgłaszano.   

Następnie w głosowaniu jawnym imiennym Rada Powiatu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie 

przyjęła przedstawioną informację. 

(Uchwała Nr XLII/327/22 w sprawie przyjęcia informacji Komendanta 

Powiatowego Policji w Kolnie stanowi załącznik do protokołu)  

 

2) Informację o stanie bezpieczeństwa powiatu kolneńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2022 przedstawił Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Kolnie Tomasz Sielawa.  

Głos w dyskusji zabrał radny Stanisław Wiszowaty i wspomniał, że w poprzedniej 

kadencji były wątpliwości i problemy z oddawaniem inwestycji do użytkowania. 

Zdarzały się sytuacje, że inwestor robił projekt, który był oceniany i podpisany przez 

rzeczoznawcę straży pożarnej, a później takiej inwestycji nie chciano odebrać, mimo że 

budowa odbyła się zgodnie z prawem. Rzeczoznawca podpisał się pod takim projektem 

i później dochodziło do sytuacji, że nie chciano oddać budynku do użytkowania dopóki 

straż pożarna tego nie odbierze. Były również sytuacje, że straż pożarna nie chciała 
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odebrać inwestycji, ponieważ osoba odpowiedzialna za odbiór twierdziła, że projekt 

został wykonany źle i inwestycja wykonana jest nieprawidłowo. W związku z tym  

zapytał czy coś zmieniło się w tej sprawie. 

Pan Tomasz Sielawa powiedział, że niewiele zmieniło się w tych sprawach. Dodał, że te 

sytuacje często zdarzają się przez to, że rzeczoznawcy, którzy podpisują te projekty nie 

przyjeżdżają na miejsce inwestycji, nie oceniają, tylko wszystko dzieje się „zza biurka”. 

Dodał, że ostatnio był na naradzie operacyjno-prewencyjnej i była mowa o tym, że 

przepisy dot. prawa budowlanego mają się zmienić. Dodał, że te wszystkie problemy 

przy odbiorach skupiają się na Straży i podkreślił, że Straż egzekwuje tylko przepisy, 

niekoniecznie rzeczoznawca i projektant zgodnie to oceniają.   

Następnie radny Roland Andrzej Długozima zapytał czy obowiązkiem właścicieli, 

którzy mają zamontowane instalacje fotowoltaiczne, jest zgłoszenie tego do straży.  

Pan Tomasz Sielawa powiedział, że wg przepisów zgłoszenie do PSP powinno być 

instalacji fotowoltaicznej o mocy powyżej 4 kW, dokładnie 3,67 kW. Dodał, że straż ma 

również wewnętrzne przepisy wg których straż odbiera i sprawdza instalacje. Dodał, że 

w tym roku był pożar instalacji fotowoltaicznej w m. Cieloszka i straż pożarna miała 

problemy z jego ugaszeniem.      

Następnie Przewodniczący Rady Michał Kulczewski zapytał ile na terenie Kolna jest 

zgłoszonych instalacji fotowoltaicznych. Dodał, że powyżej 10 trzeba było zgłaszać i 

zapytał czy te mniejsze są zgłaszane.  

Pan Tomasz Sielawa powiedział, że są zgłaszane, tylko jest cicha zgoda, ponieważ jeśli 

trzeba byłoby kontrolować te wszystkie instalacje to czasowo i osobowo straż pożarna 

byłaby niewydolna. Potrzebne byłyby dodatkowe etaty, żeby zajmować się instalacją 

fotowoltaiczną. Więcej pytań nie zgłaszano.   

Następnie w głosowaniu jawnym imiennym Rada Powiatu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie 

przyjęła przedstawioną informację.  

(Uchwała Nr XLII/328/22 w sprawie przyjęcia informacji Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kolnie stanowi załącznik do 

protokołu) 

 

3) Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu kolneńskiego za rok 2022 

przedstawiła Pani Urszula Gołębiewska - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w 

Kolnie. Dyskusji nie podejmowano.      

Następnie w głosowaniu jawnym imiennym Rada Powiatu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie 

przyjęła przedstawioną informację. 

(Uchwała Nr XLII/329/22 w sprawie przyjęcia informacji Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kolnie stanowi załącznik do protokołu) 

 

4) Informację o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie powiatu kolneńskiego w 

2022 r. przedstawiła Pani Katarzyna Waszkiewicz - Powiatowy Lekarz Weterynarii w 

Kolnie. 

Głos w dyskusji zabrał radny Zbigniew Rogowski i zapytał czy częstotliwość szczepienia 

psów raz do roku wynika z przepisów.   

Pani Katarzyna Waszkiewicz odpowiedziała, że wg ustawy szczepienia psów są 

obowiązkowe co roku i dotyczy to tylko psów, koty nie są objęte tym obowiązkiem 

prawnym. Więcej pytań nie zgłaszano. 

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski stwierdził, że Rada przyjęła powyższą 

informację.  

(Informacja, o której mowa stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad.9. Projekt budżetu powiatu na 2023 r. przedstawiła Skarbnik Powiatu Anna Olszak. 

Poinformowała m.in., że dochody budżetu planuje się na kwotę 69 253 931,25 zł, natomiast 
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wydatki budżetu planuje się na kwotę 74 624 160,17 zł. Deficyt budżetu zaplanowano na 

kwotę 5 370 228,92 zł. Następnie pokrótce przedstawiła limity wydatków na zadania 

inwestycyjne w 2023 r., zgodnie z załącznikiem nr 3 do uchwały.   

 

Następnie Skarbnik Powiatu Anna Olszak przedstawiła Uchwałę Nr RIO.II-00310-108/2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 2 grudnia 

2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Kolneńskiego 

na 2023 rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetowego. Z 

przedstawionej uchwały wynikało, że projekt uchwały budżetowej na rok 2023 został 

zaopiniowany pozytywnie z uwagami.  

(kopia w/w uchwały stanowi załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Wiszowaty poinformował, że 

Komisja opiniowała projekt budżetu na 2023 r. dwukrotnie i dwukrotnie pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony przez Zarząd Powiatu projekt budżetu powiatu na 2023 r.  

(opinia Komisji stanowi załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję. 

Głos zabrał Starosta Tadeusz Klama i powiedział, że w trakcie roku do budżetu będą 

wprowadzane nowe inwestycje. Są złożone wnioski o dofinansowanie z Funduszu Rozwoju 

Dróg na dwie drogi (jedna w gminie Mały Płock, druga w gminie Kolno), jednak konkurs 

nie jest jeszcze rozstrzygnięty. Przygotowywana jest również dokumentacja na wykonanie 

instalacji fotowoltaicznej na obiektach należących do powiatu i być może te zadania będzie 

trzeba wprowadzić do budżetu. Na dzień dzisiejszy budżet jest uchwalony, jeśli będą jakieś 

zmiany, to będą wprowadzone do budżetu. Dodał, że ówczesna Rada Powiatu zaczynała 

uchwalenie budżetu na kwotę ok 40 mln. zł, w tej chwili budżet uchwalony jest na kwotę ok 

75 mln. zł. Starosta powiedział, że cieszy się, że są programy o dofinansowanie inwestycji 

ze środków wewnętrznych i umiemy z nich skorzystać. 

Następnie głos zabrał radny Stanisław Wiszowaty i powiedział, że projekt budżetu na 2023 

r. został pozytywnie zaopiniowany na Komisji Budżetu i Finansów, jednak radny osobiście 

ma uwagę do tego, że inwestycje drogowe nie są równomiernie dzielone na wszystkie gminy 

w powiecie. Dodał, że na jedną gminę w ciągu dwóch lat przeznacza się środki w kwocie 

ok. 20 mln. zł, a na inne gminy nic. Dodał, że cieszy się, że na inwestycje w gminie Stawiski 

przeznacza się tak wysoką kwotę, jednak mieszkańcy gminy Grabowo mogą mieć odczucie, 

że jedna gmina jest faworyzowana kosztem drugiej. Pan Stanisław Wiszowaty powiedział, 

że pod koniec poprzedniej kadencji była prośba Przewodniczącego Rady o przygotowanie 

zestawienia, ile środków finansowych zostało przeznaczonych na poszczególne gminy i 

radni mogli to porównać. W powyższym zestawieniu był zawarty także udział środków 

finansowych, jakie poniosły na te inwestycje gminy. W związku z tym zwrócił się do 

Starosty, aby przed pracami nad kolejnym budżetem powiatu, przygotować takie 

zestawienie, jakie środki finansowe zostały przeznaczone na daną gminę, żeby można to 

porównać i ewentualnie zniwelować tę różnicę. Dodał, że nie da się przeznaczyć równych 

środków na każdą gminę, ponieważ są różne inwestycje, różne długości dróg, różne 

wielkości gmin, rożne są programy o dofinansowania. Wspomniał także, że podczas 

pierwszej kadencji rady powiatu był przyjęty algorytm i na podstawie długości dróg w danej 

gminie, ilości mieszkańców w danej gminie, były liczone kilometry dróg do wykonania, 

ponieważ w każdym roku rada chciała w każdej gminie wykonać jakąś inwestycję. Jednak 

takie wyliczenia również nie były dobre, ponieważ nie można było pozyskać środków z 

zewnątrz, inwestycje były rozdrabniane. W związku z tym ponownie zwrócił się o 

przygotowanie zestawienia, przeanalizowanie go i ujęcie w kolejnym budżecie powiatu 

inwestycji w gminach, które uzyskały mniej środków finansowych w ostatnich latach. 
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Kolejno głos zabrał ponownie Starosta Tadeusz Klama i powiedział, że takie zestawienie 

zostanie przygotowane. Dodał w imieniu Zarządu Powiatu, że każdy członek zarządu 

reprezentuje swoją gminę, społeczność i wychodzi nam to dobrze. Nie ma intencji, żeby 

faworyzować jedną gminę. Są różne wnioski, uwarunkowania na drogach i tego 

proporcjonalnie nie da się podzielić, żeby każda gmina otrzymała jednakowe środki 

finansowe. Podkreślił, że Zarząd Powiatu robi wszystko, żeby pozyskiwać środki finansowe 

z zewnątrz, lokować je na poszczególnych gminach wg programów i własnych środków, 

jakie posiada. 

Następnie głos zabrał radny Radosław Borawski i powiedział, że nie ma danych dotyczących 

środków finansowych, jakie zostały przeznaczone na dane gminy. Jednak z tego co widzi to 

podział inwestycji w poszczególnych gminach nie jest proporcjonalny. W przypadku gminy 

Mały Płock udział finansowy jest dużo mniejszy niż w innych samorządach. W związku z 

tym również zwrócił się do Starosty, żeby w przyszłym budżecie ująć te gminy, które w 

ostatnich latach w mniejszym stopniu zostały dofinansowane. 

Na tym dyskusję zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski poddał pod głosowanie projekt budżetu powiatu 

na rok 2023 r., który został przez Radę Powiatu Kolneńskiego przyjęty, w głosowaniu 

jawnym imiennym - 15 gł. „za” tj. jednogłośnie.  

(Uchwała Nr XLII/330/22 w sprawie uchwalenia budżetu powiatu kolneńskiego na rok 

2023 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad.10. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kolneńskiego na lata 2023 – 2032 przedstawiła Skarbnik Powiatu Anna Olszak. Objaśnienia 

przyjętych wartości stanowi załącznik Nr 3 do uchwały. 

 

Następnie Skarbnik Powiatu Anna Olszak przedstawiła Uchwałę Nr RIO.II-00311-108/2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 2 grudnia 

2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kolneńskiego na lata 2023 – 2032, z której wynikało, że projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie. (kopia w/w uchwały stanowi załącznik do 

protokołu)  

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Wiszowaty przedstawił 

pozytywną opinię Komisji na temat projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kolneńskiego na lata 2023-2032.  

(opinia Komisji stanowi załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, ale nikt z radnych głosu nie zabrał. Następnie w 

głosowaniu jawnym imiennym – 15 gł. „za” tj. jednogłośnie Rada Powiatu podjęła uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kolneńskiego na lata 

2023- 2032.  

(Uchwała Nr XLII/331/22 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Kolneńskiego na lata 2023-2032 stanowi załącznik do protokołu)  
 

Ad.11. Według wniesionych przez Zarząd Powiatu projektów uchwał, po ich przedstawieniu 

i omówieniu na sesji, Rada Powiatu podjęła: 

 

1) Uchwałę Nr XLII/332/22 w sprawie zmian w budżecie powiatu kolneńskiego na 2022 r. – 

w głosowaniu 14 gł. „za” (podczas głosowania na sali obrad nieobecny był radny Zdzisław 

Szymański), wg projektu przedstawionego przez Skarbnika Powiatu Annę Olszak, przy 

pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Finansów przedstawionej przez Przewodniczącego 
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Komisji Stanisława Wiszowatego. Objaśnienia dokonanych zmian stanowi załącznik Nr 3 

do uchwały. Dyskusji nie podejmowano. 

 

2) Uchwałę Nr XLII/333/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kolneńskiego na lata 2022 - 2028 – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie wg projektu 

przedstawionego przez Skarbnika Powiatu Annę Olszak, przy pozytywnej opinii Komisji 

Budżetu i Finansów przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji Stanisława 

Wiszowatego. Objaśnienia wprowadzonych zmian zawarto w załączniku Nr 3 do uchwały. 

Uwag nie zgłaszano. 

 

3) Uchwałę Nr XLII/334/22 w sprawie wydatków budżetu Powiatu Kolneńskiego, które w 

2022 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. 

jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Skarbnika Powiatu Annę Olszak, przy 

pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Finansów przedstawionej przez Przewodniczącego 

Komisji Stanisława Wiszowatego. Dyskusji nie podejmowano. 

 

4) Uchwałę Nr XLII/335/22 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Kolneńskiego – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. 

jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Z-cę Naczelnika Wydziału 

Organizacyjnego Iwonę Podeszwik, przy pozytywnej opinii Komisji Spraw Społecznych i 

Rozwoju Gospodarczego przedstawionej przez Wiceprzewodniczącego Komisji Rolanda 

Andrzeja Długozima.  

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i powiedział, że w dniu dzisiejszym Rada 

Powiatu po raz czwarty podejmuje uchwałę dot. dyżurów aptek w nocy  i w dni świąteczne. 

Przez ostatnie trzy lata uchwała podejmowana jednogłośnie przez Radę Powiatu 

Kolneńskiego nie funkcjonowała. Poprzednie 5 kadencji rad powiatu potrafiło się uporać z 

tą uchwałą i apteki dyżurowały w nocy i w dni świąteczne. Dodał, że Pan Starosta w swoim 

wystąpieniu udzielił odpowiedzi na zapytanie z poprzedniej sesji dot. wykonania uchwały 

w sprawie całodobowych dyżurów aptek w niedzielę, święta i dni wolne od pracy, jednak w 

części, aczkolwiek radny ma wątpliwości. To, że wymieniona, przez Pana Starostę apteka 

niby spełnia wymogi uchwały rady, nie jest do końca .. W tym miejscu głos zabrał Starosta 

Tadeusz Klama i dodał, że nie powiedział, że spełnia. 

Radny Roland Andrzej Długozima dopowiedział, że w części. Apteka, o której wspomniał 

Starosta, ma takie godziny pracy i ta apteka nie dyżuruje, tylko pracuje w tych godzinach. 

Wspomniał, że na Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego była podjęta 

dyskusja w temacie dyżurów nocnych i świątecznych aptek, z której wynikało, że ten dyżur 

pod telefonem nie jest skuteczny. Jedna osoba stwierdziła, że miała problem z dzieckiem i 

w żaden sposób nie mogła dodzwonić się pod wskazany numer telefonu w celu uzyskania 

leku. Radny Roland Andrzej Długozima powiedział, że zapytanie przez niego złożone, miało 

również drugą część, która brzmiała: czy zarząd ma zamiar wprowadzić uchwałę w życie. 

Nie oczekuję odpowiedzi, bo może być trudna – powiedział. Dodał, że obecny Zarząd 

Powiatu ma mocne umocowanie w Radzie Powiatu, polityczne i zdeterminuje się do tego, 

żeby wymóc na aptekach dyżury nocne i w dni świąteczne, a Przewodniczący Rady będzie 

nadzorował Zarząd Powiatu, żeby tę uchwałę wprowadzić w życie. Wspomniał, że na terenie 

Miasta Kolno jest 7 aptek, na terenie powiatu 12 aptek. Jesteśmy jednym z nielicznych 

powiatów w Polsce, gdzie apteki nie pełnią dyżurów. Wspomniał, że jakiś czas temu 

zmieniana była uchwała w sprawie opłat za holowanie pojazdów (…), ponieważ prokurator 

stwierdził, że stawki są zbyt wysokie. W związku z tym powiedział, że odpowiedni 

prokurator powinien zareagować w temacie wykonania uchwały w sprawie dyżurów 

nocnych i w dni świąteczne aptek. 

Na tym dyskusję zakończono.    
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5) Uchwałę Nr XLII/336/22 w sprawie powierzenia zadań należących do wykonywania przez 

powiatową bibliotekę publiczną, Miejskiej Bibliotece Publicznej oraz zawarcia w tym 

zakresie porozumienia z Miastem Kolno – w głosowaniu 12 gł. „za”, przy jednym głosie 

„przeciw” i przy dwóch głosach „wstrzymuję się”  wg projektu przedstawionego przez Z-cę 

Naczelnika Wydziału Organizacyjnego Iwonę Podeszwik, przy pozytywnej opinii Komisji 

Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą 

Komisji Monikę Stachelską.  

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Stanisław Wiszowaty i powiedział, że przeczytał uzasadnienie do projektu 

uchwały i zdziwił się, dlaczego powiat chce powierzyć zadania biblioteki powiatowej 

miejskiej bibliotece publicznej, która należy do innego samorządu gminnego. Powiat ma 

swoją bibliotekę, która została przyjęta od województwa tj. bibliotekę pedagogiczną, która 

pełni rolę biblioteki powiatowej od ponad dwóch kadencji. Razem z biblioteką, powiat 

przejął również pracownika tej biblioteki, ponoszone są na ten cel koszty. Dodał, że wydaje 

się mu, że ta biblioteka dobrze wypełnia swoją rolę, są organizowane różne spotkania, 

uroczystości. Radny dodał, że odbiera tę uchwałę jako wotum nieufności dla powiatowej 

biblioteki pedagogicznej. W ten sposób obniżamy rangę powiatu, rangę naszej jednostki i 

zlecamy te zadania na rzecz innego samorządu. Wspomniał, że była kiedyś sytuacja, że 

zadania biblioteki powiatowej były powierzone miastu Kolno, ponieważ w tym czasie, 

powiat nie posiadał własnej biblioteki. Powiat wydawał wówczas na ten cel kwotę  20 tys. 

zł. „chyba, że o czymś nie wiem” – dodał radny, że powiatowa biblioteka słabo spełnia swoje 

zadania. Wiadomo jednak, że biblioteka pedagogiczna jest niedoinwestowana. Wobec tego 

zamiast przeznaczać środki finansowe na inna bibliotekę, należałoby doinwestować 

powiatową. W związku z tym zapytał jakie koszty poniesie powiat na powierzenie tego 

zadania, na jaki okres będzie zawarte porozumienie i zapytał dlaczego, po co, powiat 

powierza to zadanie. Radny wspomniał, że do projektu uchwały brakuje merytorycznego 

uzasadnienia. Tak więc jeśli mielibyśmy coś robić, to należałoby przekazać większe środki 

finansowe na rozwój biblioteki pedagogicznej - dodał. Powiedział, że za jego kadencji 

dyrektor biblioteki pedagogicznej była jedynym pracownikiem, nie miała nawet zastępstwa, 

biblioteka była niedoinwestowana. Dodał, że jak był Starostą, wówczas były prośby 

Dyrektora Książnicy Podlaskiej, aby przekazać bądź zorganizować inną bibliotekę. 

Odpisaliśmy wówczas, jaką funkcję i ile zadań pełni nasza biblioteka i od tego czasu nic 

nam nie zarzucano w tej sprawie. Teraz ponowie jest prośba o przekazanie tych zadań z 

naszej biblioteki i to jest niezrozumiałe. 

Głos zabrał Starosta Tadeusz Klama i powiedział, że Zarząd Powiatu zajmuje się tą sprawą 

i od marca 2023 r. zacznie się procedura zamykania Powiatowej Biblioteki Pedagogicznej i 

na jej miejsce, na bazie tej biblioteki i kadry, powołania od 2024 r. Powiatowej Biblioteki 

Publicznej. Na dzień dzisiejszy PBP nie może pełnić tych zadań i dlatego następuje ich 

powierzenie Miejskiej Bibliotece Publicznej w Kolnie. 

Radny Stanisław Wiszowaty zapytał, jak w takim razie przez 12 lat takie zadania PBP 

pełniła.  

Starosta powiedział, że był protokół z kontroli RIO i takie są zalecenia. 

Radny Roland Andrzej Długozima zapytał czy to ostatni rok. 

Starosta odpowiedział, że  ma nadzieję, że będzie to ostatni rok.  

Następnie głos zabrał radny Robert Wacław Nadara i powiedział, że na jednej z ostatnich 

sesji była podejmowana uchwała, gdzie również Zarząd Powiatu miał zawrzeć umowę 

porozumienia i wówczas ustaliliśmy, że następne porozumienie miało być dołączone do 

projektu uchwały, żeby radni mogli się z nim zapoznać, zobaczyć co będzie w nim zawarte. 

Dodał, że z uzasadnienia z w/w projektu uchwały nie wynika nic konkretnego, a w 

porozumieniu byłyby zawarte wszystkie szczegóły. 
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Następnie głos zabrała Pani Iwona Podeszwik i poinformowała, że utworzenie Powiatowej 

Biblioteki Pedagogicznej należy do samorządu województwa podlaskiego. Powiat może, ale 

nie ma obowiązku zakładania i prowadzenia w ramach swoich zadań biblioteki 

pedagogicznej. Powiat zobowiązał się do przejęcia i nabycia mienia po zlikwidowanej przez 

Zarząd Woj. Podl. Biblioteki Pedagogicznej w Łomży, fili w Kolnie. Sprzedaż 

nieruchomości dla powiatu nastąpiła 25 marca 2013 r. po udzieleniu 95% bonifikaty od 

wysokości rynkowej nieruchomości. Był zawarty akt notarialny, w którym strony ustaliły, 

że w razie przeniesienia siedziby biblioteki do innego budynku i zbycia nieruchomości przed 

upływem 10 lat Zarząd Woj. Podl. nie będzie żądał zwrotu kwoty stanowiącej równowartość 

udzielonej bonifikaty pod warunkiem przeznaczenia przez powiat tej kwoty na urządzenia, 

wyposażenie, modernizację lub rozbudowę siedziby biblioteki. Dodała, że powiat jest 

również zobowiązany do zorganizowania i prowadzenia co najmniej jednej powiatowej 

biblioteki publicznej i to zarzuciło nam RIO w B-stoku podczas kontroli w 2020 r. Również 

Książnica Podlaska sprawująca nadzór merytoryczny w zakresie realizacji tych zadań przez 

powiatowe biblioteki publiczne pismem z dnia 25 maja zwróciła się z prośbą o wywiązanie 

się z ustawowego obowiązku w zakresie powiatowych bibliotek publicznych. W związku z 

tym chcemy, żeby w ramach porozumienia funkcję Powiatowej Biblioteki Publicznej pełniła 

Miejska Biblioteka Publiczna w Kolnie.  

Na tym dyskusję zakończono.    

 

6) Uchwałę Nr XLII/337/22 w sprawie likwidacji Bursy Szkolnej w Kolnie – w głosowaniu 

14 gł. „za”, przy jednym głosie „wstrzymuję się” wg projektu przedstawionego przez 

Dyrektora Powiatowego Zespołu Obsługi Oświaty w Kolnie Sławomira Zalewskiego, przy 

pozytywnej opinii Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego przedstawionej 

przez Przewodniczącą Komisji Monikę Stachelską.   

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i zapytał jak już Bursa Szkolna w Kolnie 

stanie się integralną częścią I LO w Kolnie to czy subwencja będzie przychodziła na ucznia 

I LO i na wychowanka internatu, czy tylko na ucznia liceum.  

Dyrektor PZOO w Kolnie powiedział, że na ucznia internatu. 

Radny Roland Andrzej Długozima dopowiedział, że oddzielnie tak, czyli na ucznia i na 

wychowanka internatu. 

Dyrektor Sławomir Zalewski powiedział, że nie. Uczniowie bursy czy internatu są tej samej 

„wazy” i czy uczniowie będą w bursie czy w internacie otrzymana subwencja będzie taka 

sama, czyli na ucznia internatu I LO, ale subwencja nie będzie podwójna. 

Radny Roland Andrzej Długozima dopytał czy jeśli mieszkańcami internatu będą uczniowie 

I LO to czy dostaniemy subwencję na ucznia, a drugi raz dostaniemy na mieszkańca 

internatu.  

Pan Sławomir Zalewski odpowiedział, że tak, jeśli będzie to uczeń liceum. 

Na tym dyskusję zakończono. 

 

7) Uchwałę Nr XLII/338/22 w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Ochrony 

Środowiska Powiatu Kolneńskiego - w głosowaniu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie wg projektu 

przedstawionego przez Panią Elżbietę Chojnowską – Inspektora w Wydziale Geodezji, 

Budownictwa, Nieruchomości i Środowiska, przy pozytywnej opinii Komisji Spraw 

Społecznych i Rozwoju Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji 

Monikę Stachelską. Dyskusji nie podejmowano. 

 

8) Uchwałę Nr XLII/339/22 w sprawie pozbawienia odcinków drogi powiatowej, położonych 

na terenie Gminy Grabowo i Gminy Stawiski, kategorii drogi powiatowej – w głosowaniu 

15 gł. „za” tj. jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Geodetę Powiatowego 

Krzysztofa Kowalczyka, przy pozytywnej opinii Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju 
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Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji Monikę Stachelską. Uwag 

radni nie zgłaszali.    

(podjęte uchwały załączono do protokołu) 

 

Ad.10. Przewodniczący Rady Michał Kulczewski poinformował, że Sprawozdanie z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2022 r. zostało zamieszczone na panelu 

radnego. Zapytał o ewentualne pytania i uwagi. 

Radni pytań i uwag nie zgłaszali.  

(Sprawozdanie, o którym mowa stanowi załącznik do protokołu)  

 

Ad.11. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej w roku 2022 r. 

przedstawił Przewodniczący Komisji Hubert Charubin. Uwag do sprawozdania radni nie 

zgłaszali.  

(Sprawozdanie, o którym mowa stanowi załącznik do protokołu)  
 

Ad.12. Projekt planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2023 przedstawił Przewodniczący 

Komisji Hubert Charubin. Wniosków i uwag do przedstawionego planu kontroli radni nie 

zgłaszali. W głosowaniu jawnym imiennym - 15 gł. „za” tj. jednogłośnie Rada Powiatu 

zatwierdziła plan kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2023.  

(Uchwała Nr XLII/340/22 w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

na rok 2023 stanowi załącznik do protokołu) 

 

(Protokół głosowania z dnia 28 grudnia 2022 r., w którym znajdują się wszystkie listy  

z przeprowadzonych na sesji głosowań jawnych imiennych, stanowi załącznik do 

protokołu) 

 

Ad.13. W związku z brakiem interpelacji i zapytań ten punkt stał się bezprzedmiotowy. 

 

Ad.14. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i powiedział, że na najbliższej sesji rady 

powiatu będzie podejmowana uchwała w sprawie planu pracy rady oraz komisji stałych rady 

powiatu. Jak wynika z informacji Starosty Kolneńskiego sytuacja w Szpitalu Ogólnym w 

Kolnie polepszyła się, jednak nie na tyle, żeby miało rację bytu dalsze funkcjonowanie 

jednostki w tej strukturze jaka jest. Powiedział, że Przewodniczący Rady w planie pracy 

rady powinien zaplanować sesję poświęconą tylko i wyłącznie analizie sytuacji Szpitala i 

podjęcie konkretnego stanowiska w sprawie dalszego funkcjonowania jednostki. Radny 

dodał, że dwukrotnie postulował, bez odzewu, żeby zaprosić przedstawiciela NFZ w B-

stoku. Na sesji poświęconej tylko Szpitalowi, osoba z NFZ musi być obecna. Pogarszająca 

się sytuacja Szpitala nie jest winą mieszkańców, radnych, zarządu czy pracowników 

Szpitala. Nie tylko Szpital w Kolnie ma takie problemy, inne Szpitale w Polsce są w 

podobnej sytuacji. Dostęp do lekarzy specjalistów jest bardzo utrudniony, są duże kolejki. 

W związku z tym należy ten temat przedyskutować i to przy osobie z NFZ. Dodał, że tak 

dalej być nie może, trzeba coś z tym zrobić i nie należy czekać. Rada jest organem 

uchwałodawczym i jest odpowiedzialna za funkcjonowanie Szpitala i ochronę zdrowia na 

terenie powiatu kolneńskiego. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Michał Kulczewski i powiedział, że spróbuje 

zorganizować takie spotkanie, jednak nie obiecuje, że ktoś z NFZ przyjedzie. Dodał, że rada 

nie ma wpływu jakie środki finansowe Szpital otrzyma z NFZ na świadczenia. Powiedział, 

że takie spotkanie spróbuje zorganizować jak będzie sporządzone roczne sprawozdanie 

finansowe szpitala za 2022 rok. W tym momencie są jeszcze nieopłacone nadwykonania 
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przez NFZ i jak wpłyną, to sytuacja jednostki może się zmienić. Dodał, że ostatecznie może 

na początku kwietnia będą znane dokładne informacje w tym temacie. 

Radny Roland Andrzej Długozima dodał, żeby nie było za późno. Na zakończenie 

podziękował Przewodniczącemu Rady za wyrozumiałość w oświadczeniu. 

          

Na zakończenie Przewodniczący Rady Michał Kulczewski złożył mieszkańcom powiatu 

kolneńskiego, pracownikom Starostwa Powiatowego w Kolnie i radnym życzenia 

Noworoczne na 2023 rok. 

 

Więcej wniosków i oświadczeń radni nie składali. 

 

(Nagranie z sesji Rady Powiatu Kolneńskiego z dnia 28 grudnia 2022 r. znajduje się w 

BIP i na stronie internetowej powiatu) 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady ogłosił zamknięcie 

obrad XLII Sesji Rady Powiatu Kolneńskiego.  

 

 

 

Przewodniczący Rady 

Michał Kulczewski 

Protokół sporządziła: 

Karolina Wysocka 


